

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that all the six holders of the *baccalauréat* who had submitted their applications for scholarships too late for consideration are now the holders of scholarships in France;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners that part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that relates to educational advancement in the Territory.

582nd meeting,
21 February 1955.

1144 (XV). Petition from the Syndicats des petits planteurs of Ndangeng, Komo, Mvoua, Ngoya and Nkol-Kougda (T/PET.5/230)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Syndicats des petits planteurs of Ndangeng, Komo, Mvoua, Ngoya and Nkol-Kougda concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/230, T/OBS.5/28, T/L.521),

Invites the Secretary-General to communicate to the petitioners:

(a) General Assembly resolution 859 (IX), concerning hearings of petitioners from the Trust Territory of the Cameroons under French administration;

(b) That part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that relates to economic advancement in the Territory.

582nd meeting,
21 February 1955.

1145 (XV). Petition from the inhabitants of the village of Beng-Nyong (T/PET.5/233)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the inhabitants of the village of Beng-Nyong concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/233, T/OBS.5/34, T/L.521),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The land at Makak was classified as a forest reserve after a palaver was held in 1936;

(b) No objections to the classification were raised at the palaver;

(c) The inhabitants of the area still have at their disposal sufficient arable land for their needs;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the fact that lands are classified as forest reserves, and that restrictions are placed on the utilization of forests only because this is necessary to conserve the soil and other natural resources of the Territory, which is in the interest of the inhabitants of the Territory;

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, notamment sur le fait que les six bacheliers qui avaient constitué leurs dossiers trop tard pour qu'on pût les étudier sont actuellement boursiers en France;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires la partie du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale relative au progrès de l'enseignement dans le Territoire.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1144 (XV). Pétition des Syndicats des petits planteurs de Ndangeng, Komo, Mvoua, Ngoya et Nkol-Kougda (T/PET.5/230)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des Syndicats des petits planteurs de Ndangeng, Komo, Mvoua, Ngoya et Nkol-Kougda concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/230, T/OBS.5/28, T/L.521),

Invite le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires:

a) La résolution 859 (IX) de l'Assemblée générale relative à l'audition de pétitionnaires du Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration française;

b) La partie du rapport du Conseil de tutelle à la dixième session de l'Assemblée générale relative au progrès économique du Territoire.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1145 (XV). Pétition d'habitants du village de Beng-Nyong (T/PET.5/233)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition d'habitants du village de Beng-Nyong concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/233, T/OBS.5/34, T/L.521),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et en particulier sur la déclaration de son représentant spécial selon laquelle:

a) Le terrain situé à Makak a été classé comme réserve forestière après la tenue d'une palabre en 1936;

b) Durant la palabre, la classification n'a soulevé aucune objection;

c) Les habitants de la région disposent toujours de surfaces cultivables suffisantes pour leurs besoins;

2. *Appelle également l'attention* des pétitionnaires sur le fait que des terrains sont classés comme réserves forestières et que l'utilisation des forêts fait l'objet de restrictions uniquement parce qu'il est nécessaire de conserver le sol et les autres ressources naturelles du Territoire, dans l'intérêt des habitants du Territoire;